

# THE WORLD'S QUILL



André Albert High school, 2 Jules Ravet street  
Saujon, 17600

## Part 10 of the rallying in France



Students protest against the reform of the pension system in Bordeaux -Source: AFP

While the tenth day of protesting against the reform of the pension system is approaching, the government confirms their wish to calm France down. Especially as violence between police and the demonstrators is more and more important and stirs argument. next part p.1

### A murderous tornado

A few days after the deadly passage of several tornadoes, local rescue squads are still offering their help in Rolling Fork, a municipality in Mississippi, United States. While 25 deaths are currently to be deplored in town, Rolling Fork remains threatened. Severe weather could worsen the state of its streets that already look like a "War zone" said John Brown, a Red Cross speaker. next part p.3

### EDITORIAL :

### You have to work longer !

Working for 43 years isn't that serious because our life expectancy is increasing. We have to accept the fact that we need to do efforts for our retirement system to last. But, we must not act violently with other people nor altering others property because France has laws about demonstrations that we have to respect. The age of retirement in France is one of the earliest in Europe.

### The opposition to Russian and Belarussian athletes

Poland, Ukraine and the three Baltic countries decline the reintegration of Russian and Belarussian athletes in international competitions. The O.I.C will have to decide on the participation of those international athletes in future competitions especially for the Olympic Games in Paris, as the qualifications have already started.



Olympic flag and Ukrainian protestant in Tbilisi (Georgia) in March 2023 -AFP

### Suspension of the channel "France 24" in Burkina Faso

The Burkina Faso junta decided to suspend the French information channel France 24 in its country. It accuses the channel of having interviewed the leader of Al-Quaïda Islamic Maghreb (AQIM), a terrorist organization, and by doing so, spreading harmful statements. next part p.6

Next part p.4

Publication Manager : Mr COMPIN  
Chief Editor : PAULET Ethan 4D  
Editors: ROUSSEAU Stella 3A, BOUFLERS Joana 3A  
Illustrator : SUREAU Kylian 4B  
Model Maker : AUBIER Rémi 3A

INKED WINGS  
  
pour seulement 189 €

# LA PLUME DU MONDE



Collège André Albert, 2 rue Jules Ravet Saujon, 17600

## Acte 10 de la mobilisation en France



Des étudiants manifestent contre la réforme des retraites à Bordeaux -Source: AFP

Alors que la dixième journée de mobilisation et de manifestation contre la réforme des retraites approche le gouvernement affirme sa volonté de reprendre la main et son

souhait d'apaiser la France. D'autant plus que les violences entre les policiers et les manifestants se multiplient, ce qui attise les polémiques.

Suite p.1

### Une tornade meurtrière

Quelques jours après le passage de plusieurs tornades, les secours locaux continuent d'apporter leur aide à Rolling Fork, une municipalité de 2000 habitants. Alors que 25 morts sont actuellement à déplorer en ville celle-ci reste menacée par

de nouvelles intempéries qui pourraient aggraver l'état de ses rues qui ressemblent déjà à une "zone de guerre" d'après John Brown, un responsable de la croix rouge.

Suite p.3

### EDITORIAL

#### Il faut travailler plus longtemps!

Ce n'est pas si grave de travailler 43 ans puisque notre espérance de vie augmente! Il faut donc accepter de faire des efforts pour que notre système de retraites perdure. Mais, il ne faut pas perpétrer des actes de violence envers des

personnes ni casser les biens d'autrui car la France a des lois sur la manifestation qu'il faut respecter. Et la France est l'un des pays, en Europe, qui part le plus tôt à la retraite.

#### Suspension de la chaîne France 24 au Burkina Faso

La junte du Burkina Faso prend la décision de suspendre la chaîne d'information française France 24 dans son pays. Elle lui reproche d'avoir

interviewé le chef de l'AQMI, Al-Qaïda au Maghreb Islamique, une organisation terroriste.

Suite p.6

#### L'opposition aux sportifs russes et biélorusses

La Pologne, l'Ukraine et les trois pays baltes refusent la réintégration des athlètes russes et biélorusses dans les compétitions internationales lors des prochaines compétitions notamment les JO 2024 à Paris où les qualifications ont déjà commencé.

Suite p. 4



Drapeau olympique et manifestant ukrainien à Tbilissi (Géorgie) en mars 2023 - AFP

**Directeur de publication : M.COMPIN**  
**Rédacteur en chef: PAULET Ethan 4D**  
**Rédacteurs: ROUSSEAU Stella 3A, BOUFLERS Joana 3A**  
**Illustrateur: SUREAU Kylian 4B**  
**Maquettiste: AUBIER Rémi 3A**

INKED WINGS



pour seulement  
189 €